
 

 

Referat af skolebestyrelsesmødet den 22. november 2018 
 

Deltagere: Mette Juhl-Nielsen, Brian Jensen, Käte Sinnbeck, Anne Merete Debois 

Kølbæk, Anne-Mette Mortensen, Tove Arndt, Marianne Juhl, Hanne Lolholm 

(deltog under pkt. 1-6), Lisbeth Noe Hviid og Claus Wandall.  

 

Afbud: Morten Sørensen, Maria Stampe Poulsen og elevrådet. 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt. 

 

Mette blev valgt til mødeleder. 

 

3. Til orientering 

SSP-arbejdet på Lind Skole 

 

Ulrik Hyldgaard, SSP-vejleder på Lind Skole fortalte om arbejdet med SSP (skole, 

social, politi) på Lind Skole, i området og i Herning Kommune. 

 

Lokalt er der lavet et SSP-netværk med naboskole og institutioner samt politiet. 

Her forsøger de involverede at dele og tage hånd om lokale udfordringer i Lind. 

Det er et velfungerende netværk, hvor der hentes sparring og tages hånd om 

lokale udfordringer. Der er et opsøgende SSP-team, som arbejder forebyggende i 

kommunen.  

 

I dag har vi haft 9. årgang til et forebyggelsesarrangement omkring ”stoffer” og 

spiritus. 

 

Kommunale indsatser: 

 

4. årgang: Digital dannelse 

6./7. årgang: Sundhedssamtaler (nyt fra næste år) med sundhedsplejersken 

8. årgang: Trivselsseminar (Ung Hernings trivselsteam) 

 



 
4. Til orientering 

Formanden:  

Intet 

Skoleledelsen:  

Nye skemaer efter nytår arbejdes der med.  

 

Fokus på elevfravær. Lind Skole har Herning Kommunes laveste fravær. 

 

Der er mange elevsager aktuelt, der kræver ledelsens involvering. 

 

LN fortalte om et godt samrådsmøde herunder hvad budgetforliget betyder i 

praksis ude i de decentrale enheder. 

 

Personalet: 

God emneuge med masser af energi og involvering på tværs af skolen. Målet var 

at skabe fællesskab. SB bemærker, at arrangementet var rigtigt godt. Godt at 

skolen var samlet på tværs. Fantastisk med små og store sammen. 

 

Mange skole-hjem-samtaler. 

 

Elevrådet: 

Arbejder med salg til juleklipdagen og fodboldturnering for 5. og 6. årgang. 

5. Til orientering 

Gennemgang af økonomi v. Hanne Lolholm 

HL gennemgik skolens økonomi. 

 

6. Til orientering  

Valg af analoge hjælpemidler 

HL gennemgik indkøb. 

Politisk er det besluttet at skolerne både i 2017 og 2018 har fået tilført midler til 

analoge lærermidler. De analoge lærermidler skal kunne anvendes over mange år. 

 

7. Til drøftelse og beslutning 

Høringssvar vedr. ny børne- og ungepolitik i Herning Kommune 

LN skriver udkast ud fra SB´s input. 

8. Til orientering 

Praksisfaglighed i skolen v. CW 

Politisk er det blevet vedtaget, at der skal arbejdes med praksisfaglighed i 

folkeskolen. Praksisfagligheden omfatter følgende områder: 



 
 

Obligatorisk toårigt praktisk/musisk valgfag i 7.-8. klasse. 

Prøve i praktisk/musisk valgfag. 

Styrket praksisfaglighed i den obligatoriske projektopgave i 9. klasse. 

Ret til erhvervspraktik i 8. og 9. klasse. 

Udviklingsprojekt ”Praksisfaglighed i skolen”. 

 

9. Til orientering 

Fra fritidshjem til SFO – Hvilke tanker om struktur m.m. v. LN 

Vi er i øjeblikket ved at få overblik over økonomien i den kommende proces, hvor 

skolen skal have SFO. 

 

Vi tænker pædagoger fra SFO og klub ind i skolehverdagen for at skabe yderligere 

trivsel og læring for de yngste elever. 

 

LN fortalte om de overordnede tanker. 

 

10. Til orientering 

Status på indeklima – udfald af bygningsrapport d. 12. november 2018 

LN har været til møde d.d. Den ene gang på mellemtrinnet er færdigrenoveret og 

er netop taget i brug. Renovering af den anden mellemtrinsgang er nu påbegyndt. 

 

Rapport over Lind Skole er under udarbejdelse. Rapporten skal kortlægge 

bygningsmassen og indeklima. 

 

11. Til drøftelse 

Opfølgning på debatten om nødvendighed af trafikpolitik. Skal vi have en 

trafikpolitik på Lind Skole eller skal vi blot revidere det eksisterende princip. 

Tages op på et senere møde! 

 

12. Til orientering 

Rigets tilstand 

 

Personalesag 

LN orientererede om en personalesag. 

 

Spanien 

Har været i Spanien for at se på inklusion og få uddannelse i inklusion. Ledelsen 

vil gerne fortælle om turen på et senere tidspunkt. 

 



 
 

Ringkøbing 

I den kommende uge drager ledelsen på tur til Ringkøbing Skole for at se på 

deres tilbud til elever i udsatte positioner. De arbejder med nogle såkaldte 

”mellemstationer”, hvor eleverne bliver boostet fagligt og trivselsmæssigt. 

 

Høringssvar 

Udarbejde høringssvar efter B&U møde. 

 

Claus Wandall/221118 

 

 


